
Viborg 2015 Fotofestival er en 
sammenslutning, hvis formål 
bl.a. er at arrangere en årlig 
fotofestival, med fokus på 
naturen.  
Fotofestival arrangeres i år 
for 9 år i træk.  
Fotofestival satser på at være 
en fotofestival som kan 
tiltrække de bedste fra hele 
Europa, hvilket vi ind til nu er 
lykkedes med over al 
forventning.  

Det betyder med andre ord, 
at fotofestival kan tilbyde 
lokalbefolkningen, samt 
tilrejsende besøgende, en 
helt unik oplevelse af aller 
højeste kvalitet og som ikke 
findes mange andre steder.     
Det betyder også at der 
tiltrækkes mange mennesker 
fra det resterende Danmark 
og fra hele Skandinavien.  
Vi kan derfor også 
præsentere store besøgstal 

til vore gratis udstillinger. 
Vort mål til foredragene er  
på ca. 150 personer, hvilket 
vi er overbeviste om kan 
øges yderligere.  

Dette kræver dog stor 
opbakning fra sponsorere 
lokalt og nationalt også selv 
om vi laver en fotofestival på 
et ualmindeligt lavt budget.



Hvad er fotofestival Fotofestival er en hyggelig 
weekend, som sætter fokus 
på foto og på natur.  
Dette gør vi ved en række 
foredrag af høj international 
klasse, hvor Danmarks og 
Europas bedste 
naturfotografer samles og 
viser foredrag og 
billedvisninger i ypperste 
kvalitet.  
Et af foredragene har et 
mere alment natur orienteret 
tema, som er oplysende og 
ofte med fokus på dansk 
natur.   

Udstillingerne er ligeledes af 
den bedste kvalitet og her 
forsøger vi ligesom med 
foredragene at finde de 
bedste og gerne billeder 
som appelerer til kunst 
interesserede, i lige så høj 
grad som til natur elskende 
fotografer.  Med andre ord, 
så kan vores udstillinger ses 
af alle og selv skoleklasser vil 
have en stor og lærerig 
oplevelse her.  

Sidste trin er søndag som 
står i praktikkens tegn. Her 
afholder vi en række 
workshops og fototure, som 
vil hjælpe folk videre med 
deres eget kamera.  

Vi håber også at få børnene 
involveret mere i festivalen 
derfor har vi tidligere lavet et 
samarbejde med eks. 
Hanstholm friskole, som 
lavede en særudstilling med 
fotografier fra naturen, som 
skolens børn havde taget. 

Mål Det er fotofestivals mål, at 
øge kendskabet til naturen 
og samtidig give folk et 
redskab til selv at komme ud 
og opleve naturen.  
Vi vil med andre ord gerne 
oplyse om naturen samtidig 
med at vi lærer folk at 
formidle gennem fotografi.  

Vi anser det som vores 
opgave at øge kendskabet  
til naturen, via positiv 
formidling på en anderledes 
måde.  

Her ud over ønsker vi at øge 
mængden af gode fotos fra 
naturen, hvilket betyder at vi 
ønsker at gøre danskere til 
bedre fotografer.  

Vi ønsker også at flytte 
naturen fra det lidt støvede 
image, til  mere 
mangfoldighed.  Kunst foto 
er derfor en af de mange 
måder vi forsøger at støve 
imaget lidt af på.

Samarbejdspartnere Fotofestival har igennem 
årene samarbejdet med et 
bredt udsnit af foreninger og 
virksomheder i Thy, Danmark 
og Skandinavien 

Her kan nævnes lokale som: 
- Det ny kastet 
- Støtteforeningen for 

Nationalpark Thy 

Nationale: 
- Verdens Skove 
- Sony 
Andre: 
- Skånsk Naturfotofestival 
- Norsk Naturfotofestival 

Samt en lang række 
virksomheder og fonde 

Iøvrigt 

Har fotofestival tidligere 
opstillet offentlige fotoskjul 
samt udgivet bogen: 
“Mellemrum - fra Bulbjerg 
mod vest”

Hvor foregår det? Selvom vores fokus ligger på 
naturen, så har vi et ønske 
om, at flere end blot de der i 
forvejen interessere sig for 
naturen skal have mulighed 
for at opleve og blive 
fascineret af naturen.  

Derfor ønsker vi at 
fotofestival skal komme til 
folk og ikke folk til os. Med 
andre ord er vores 
foretrukne placering i byen. 

Dog forestiller vi os at vi godt 
kan have arrangementer 
uden for byen i særlige 
tilfælde, som workshops og 
konkurrencer.

Budget Fotofestival har et budget på 
ca.150.000 kr.  Hvilket kun er 
muligt i kraft af en masse 
frivilligt arbejde. Heraf 
regner fotofestival selv med 
at kunne stå for ca. en 

trediedel i billet indtægter 
mm. 

Det betyder med andre ord, 
at fotofestivalen for at blive 
en realitet, skal finde ca. 
100.000 kr. gennem 

kommunen, fonde og private 
sponsorer. 
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Fotofestival 2012

Fotofestival 2014: 

Igen i år er det lykkedes for os at lave aftaler med nogle af nordens dygtigste fotografer. Vi kan nævne Svenske Anders 
Geidemark, som gennem 3 årtier har præget nordisk naturfotografi, med sit anderledes og unikke billedsprog.  

Mats Andersson er endnu en svensk naturfotograf, som gennem et vedholdende troldsk og lidt dystert billedsprog, har 
skabt sig sin egen platform inden for naturfotografiet.   

Søren Pagter har gennem de sidste 16 år præget dansk fotografi gennem sit virke som forstander på den 
verdensberømte danske fotojournalist uddannelse på Danmarks medie- og journalisthøjskole. 

Jonathan Lhoir Belgisk Fotograf, som pt. gør det godt i Europa og er bl.a. præmiet i BBC´s Wildlife photogrfaer of the 
year.  

Dette er blot et lille udsnit af de fotografer var på programmet i 2014. Her ud over var udstillinger af førende danske og 
udenlandske fotografer, samt lokale fotoklubber og fotografer. Fototur og workshops var også på programmet i 
samarbejde med andre.  

Vi glæder os meget til at udvikle fotofestival, i et givtigt og spændende samarbejde, med fotodagene i Viborg. 



Fotofestival 2015: 

I forbindelse med flytningen af fotofestival til Viborg, har vi naturligvis en del spørgsmål, som vi skal have styr på før vi 
kan lave et endeligt budget. Men da vi har en forventning om at vi kan trække på hinandens ekspertiser og muligheder, 
så forventer vi også at vi kan holde vores budget lavt som beskrevet.  

Det betyder naturligvis vi har en forventning om at det er muligt at lave samarbejdsaftaler med virksomheder i Viborg, 
ud over de ting vi nu forespørger om på kommunalt plan (underskudsgaranti på 30.000 samt betaling for brug af 
paletten.) 

Her ud over vil der blive brug for overnatningsmuligheder til os der arbejder med fotofestival, da vi alle er langvejsfra, 
samt foredragsholdere. Dette forventer vi at kunne lave aftaler med erhvervsdrivende i Viborg omkring. 

Fremadrettet er det naturligvis vores ønske at fotofestival skal være en levedygtig begivenhed, hvilket betyder at vi skal 
have et mindre overskud. Vores mål er ikke at skabe overskud men at lave et godt arrangement. Derfor er et fremtidigt 
samarbejde med Viborg kommune  også økonomisk, naturligvis af stor betydning. 

Fotofetsivals “bagland” består af; Jon Dethlefsen, Brian Rasmussen, Louise Klopke, Eric Sloan, Suna Tomsen, Johnny 
Møller og undertegnede. Disse arbejder med foreskellige områder inden for fotofestival, som markedsføring, skriftligt 
arbjejde, frivillige, udstillinger, workshops og ture samt det tekniske i forbindelse med afviklingen af fotofestival. 

Håber dette  er fyldestgørende 

på vegne af fotofestival 

Carsten Krog Pedersen 

carsten@fotofestival.dk 

mobil: 23636223 
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